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Samråd med Länsstyrelsen och Göteborgs 
Stad rörande ansökan om 
grundvattenbortledning och andra arbeten 
för ny inloppspumpstation vid Ryaverket  

1. Inledning 
Jan Karlsson inledde mötet genom att hälsa alla deltagare välkomna och angav 

i korthet syftet med dagens samrådsmöte. Därefter presenterade sig samtliga 

närvarande. 

Jan Karlsson presenterade dagordningen för mötet. En deltagarförteckning 

skickades runt.  

 

2. Presentation av planerad 
inloppspumpstation och tidplan 

Jan Karlsson lämnade en övergripande presentation av nuvarande verksamhet 

och planerad inloppspumpstation samt tidplan, se bifogad presentation, punkt 4, 

Bilaga 1. 

Miljöförvaltningen Göteborgs Stad (nedan Miljöförvaltningen) frågade vilka delar 

av den gamla pumpstationen som inte går att renovera i dagsläget. Jan 

Karlsson förklarade att svallschaktet som ligger före pumparna inte går att 

stänga av och renovera. Gryaab AB (Gryaab) planerar att stänga av befintlig 

inloppspumpstation när den planerade inloppspumpstationen är i drift för att 

kunna besiktiga och genomföra renovering. Därefter avses båda 
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inloppspumpsstationerna kunna vara i drift parallellt och var för sig i syfte att 

trygga driften vid avloppsreningsverket.  

Miljöförvaltningen frågade om Gryaab samarbetar med personal från Kretslopp 

och Vatten. Jan Karlsson bekräftade att Gryaab och Kretslopp och Vatten har 

en kontinuerlig dialog. 

3. Ansökans omfattning 
Malin Wikström redogjorde för ansökans omfattning och avgränsning, se 

bifogad presentation, punkt 5, Bilaga 1. I korthet kommer ansökan avgränsas till 

de förberedande åtgärder som krävs för att kunna anlägga 

inloppspumpstationen. Bortledning av grundvatten och eventuell 

skyddsinfiltration är tillståndspliktig vattenverksamhet. Ansökan om tillstånd för 

förberedande åtgärder sker redan i detta skede då inloppspumpstationen 

behövs för befintlig och för kommande verksamhet samt att det är tidskritiskt att 

kunna ta den nya inloppspumpstationen i drift. Idrifttagande av 

inloppspumpstationen avses hanteras genom anmälan eftersom idrifttagandet 

av inloppspumpstationen inte påverkar driften av avloppsreningsverket.  

Länsstyrelsen Västra Götaland (nedan Länsstyrelsen) frågade om ansökan 

kommer skickas in till mark- och miljödomstolen (nedan MMD) samt om 

ansökan kommer omfatta krossning eller andra miljöfarliga verksamheter enligt 

9 kap. miljöbalken. Malin Wikström svarade att ansökan kommer lämnas in till 

MMD men att ansökan inte kommer omfatta krossning då detta inte är aktuellt i 

denna prövning. Vad gäller eventuella andra verksamheter enligt 9 kap. 

miljöbalken kommer de arbeten som behövs för att anlägga själva schakten 

omfattas trots att arbetena inte är tillståndspliktiga. Samtliga delar kommer att 

beskrivas i ansökan. 

4. Lokalisering och alternativ 
Rebecca Härd presenterade omgivningen i närområdet samt redogjorde för 

lokalisering, skyddade områden, miljökvalitetsnormer (MKN) för vatten samt 

alternativ (nollalternativ, alternativ lokalisering och alternativ utformning), se 

bifogad presentation, punkt 6, Bilaga 1. 

Länsstyrelsen frågade om den planerade inloppspumpstationen är förenlig med 

gällande detaljplan. Rebecca Härd förtydligade att den nya 

inloppspumpstationen är förenlig med detaljplanen och kommer ligga inom 

befintligt verksamhetsområde. Arbetet med nya detaljplaner avser bara 

prövningen för Nya Rya och berör inte åtgärderna som omfattas av denna 

ansökan. 

Miljöförvaltningen uppgav att en stor andel av vattnet som når Ryaverket är 

ovidkommande vatten, omkring 60 procent.  

Fråga uppkom om den befintliga inloppspumpstationen har för liten kapacitet. 

Jan Karlsson förtydligade att Gryaab utgår från prognoser när verksamheten 

planeras. Befintlig inloppspumpstation är för liten i förhållande till planerad 

utbyggnad av avloppsreningsverket och en ny inloppspumpstation behöver 

anläggas för att säkerställa den långsiktiga driften vid avloppsreningsverket, 

oavsett framtida utbyggnad. Malin Wikström förtydligade att det behöver finnas 

redundans samt möjlighet att kunna besiktiga befintlig inloppspumpstation.  

Länsstyrelsen frågade om kapaciteten för den planerade inloppspumpstationen 

i förhållande till befintlig inloppspumpstation. Jan Karlsson svarade att 

kapaciteten för den planerade kommer vara lite mindre än i den befintliga.  
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Länsstyrelsen frågade hur alternativ lokalisering kommer beskrivas i ansökan 

och uppgav att Gryaab behöver vara tydliga med konsekvenserna av att 

anlägga inloppspumpstationen på annan plats. Jan Karlsson och Malin 

Wikström uppgav att Gryaab kommer beskriva varför planerad 

inloppspumpstation behöver lokaliseras inom det tänkta området och 

konsekvenser av att den lokaliseras någon annanstans.  

Länsstyrelsen frågade om befintlig inloppspumpstation dräneras i dagens 

verksamhet vilket Sven Celander bekräftade. 

Länsstyrelsen frågade om det sker någon skyddsinfiltration för befintlig 

inloppspumpstation varpå Rebecca Härd svarade att det inte sker någon 

skyddsinfiltration. 

5. Planerad verksamhet 
Sven Celander redogjorde för den planerade inloppspumpstationen, tunnel och 

schakter, grundvattenbortledning, de olika vattnen som kommer uppstå i 

vattenverksamhetens anläggnings- och driftskede samt vilka bullrande arbeten 

som tillkommer, se bifogad presentation, punkt 7, Bilaga 1. 

Miljöförvaltningen frågade hur stor bergvolym som kommer uppstå och hur stor 

mängd sprängmedel som kommer krävas. Sven Celander förtydligade att ca 

100 000 m3 berg som kommer tas ut och uppgav att Gryaab tittar på 

referensprojekt från exempelvis tunnlar avseende sprängning.  

Länsstyrelsen frågade hur sprängning av den tillkommande tunneln kommer gå 

till. Jan Karlsson förtydligade att sprängning först sker uppifrån och ned.  

Miljöförvaltningen frågade hur Gryaab kommer ta hänsyn till Älvsborgsbron som 

ligger nära. Sven Celander och Jan Karlsson förklarade att Älvsborgsbron ingår 

som en del i projekteringen men att det finns andra anläggningar närmare som 

är känsligare samt att det främst är tunnlarna och egna byggnader som är 

begränsande för sprängning. 

Länsstyrelsen frågade om berget kommer tätas. Sven Celander svarade att det 

inte är klart ännu. Jan Karlsson förtydligade vidare att det finns risk för att 

tätningsmedel trycks till närliggande tunnlar. De närliggande tunnlarna 

begränsar även storleken på schakten. 

Angående länshållningsvattnet frågade Länsstyrelsen om det är innehållet i 

vattnet som avgör hur det kommer hanteras eller om det är Ryaverkets 

kapacitet. Jan Karlsson meddelade att Gryaab kommer ställa samma krav på 

det länshållningsvatten som uppkommer vid schaktarbetena som 

länshållningsvattnet som Gryaab mottar från andra verksamheter. Om 

innehållet i vattnet är av sådan karaktär att det inte är behandlingsbart vid 

Ryaverket kommer lokal rening ske. Malin Wikström tillade att det finns tre olika 

alternativ för hantering; länshållningsvattnet kan ledas till Ryaverkets 

avloppsreningsverk för rening, direkt till recipient eller renas lokalt innan det 

släpps ut till recipient.  

Länsstyrelsen framförde att Gryaab i ansökan bör förtydliga vilket innehåll som 

styr vilket alternativ som kommer väljas, dvs. såsom vilka halter som är 

styrande för vart länshållningsvattnet leds.  

Länsstyrelsen framförde att Gryaab bör titta på sexvärt krom i 

länshållningsvattnet i samband med gjutning av betong. 

Länsstyrelsen frågade om de olika vatten som uppstår i schakt kommer 

separeras. Sven Celander svarade att det beror på utformningen. 
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Miljöförvaltningen frågade om recipienten är fastställd. Sven Celander svarade 

att recipienten kommer vara Rivö fjord Nord. 

6. Förutsedda miljöeffekter 

6.1 Bortledning av grundvatten  

Sven Celander redogjorde för planerad grundvattenbortledning, områdets 

geologi och grundvattenmagasin, grundvattennivåer, grundvattenpåverkan samt 

förutsedda miljöeffekter som avsänkningen i grundvattennivå bedöms kunna 

medföra. se bifogad presentation, punkt 8a, Bilaga 1. 

Länsstyrelsen frågade hur berget ser ut i området, om det exempelvis finns 

sprickor. Sven Celander förklarade att de undersökningar som gjorts visat att 

berget är relativt tätt med få sprickor och att berget har hög hållfasthet. 

Miljöförvaltningen frågade om verksamheten kommer medföra någon påverkan 

på Rya skog och om det finns en felmarginal på linjerna för beräkning av 

påverkan, se bifogad presentation, punkt 8a, Bilaga 1. Sven Celander 

förtydligade att det inte kommer bli påverkan på Rya skog från 

inloppspumpstationen och att genomsläppligheten i berg har beräknats 

konservativt. Länsstyrelsen frågade om Gryaab beräknat avsänkning på 0,1 

meter varpå Sven Celander svarade att Gryaab inte beräknat 0,1 meters 

avsänkning. 

Länsstyrelsen frågade om det är något som kan påverkas av avsänkningen av  

grundvattennivån. Sven Celander förtydligade att det kan bli påverkan i 

lerområde öster om området där inloppspumpstationen planeras. Förekomsten 

av eventuella ledningar och cisterner kommer utredas så att de inte påverkas. 

Gryaab utreder också behov av eventuell skyddsinfiltration. 

6.2 Övriga förutsedda miljöeffekter 

Rebecca Härd redogjorde för övriga förutsedda miljöeffekter i anläggnings- och 

driftskede, se bifogad presentation, punkt 8b, Bilaga 1. 

Länsstyrelsen framförde att byggbullrets påverkan på Rya skog och djurliv 

behöver beaktas, dvs. om fåglar och naturliv i naturreservatet kan påverkas. 

Länsstyrelsen kommer skicka en rapport avseende detta till Gryaab.  

Länsstyrelsen frågade vilka markundersökningar och grundvattenprovtagningar 

som har gjorts. Sven Celander uppgav att det finns tidigare genomförda 

undersökningar som underlag och att grundvattenkvaliteten i närliggande rör 

har kontrollerats. Länsstyrelsen frågade om PFAS kommer att provtas i 

grundvatten vilket Sven Celander bekräftade  

Länsstyrelsen frågade om de kumulativa effekterna kommer vara kopplade till 

Gryaabs prövning om nytt miljötillstånd för Ryaverket. Malin Wikström 

förklarade att eftersom denna prövning sker före de planerade 

utbyggnationerna inom prövningen av det nya miljötillståndet för Ryaverket och 

dessa arbeten inte finns presenterade ännu, kommer dessa inte beaktas i 

prövningen för den planerade inloppspumpstationen. I prövningen om nytt 

miljötillstånd för Ryaverket kommer den planerade inloppspumpstationen 

beaktas som en kumulativ aspekt. 

Länsstyrelsen frågade vilka aktiviteter för de två olika prövningarna som kan 

komma att ske samtidigt. Jan Karlsson uppgav att sprängning inte kommer ske 

samtidigt men att byggnation av exempelvis betongfundament kan ske 

parallellt.  
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7. Innehåll i MKB:n samt planerade 
utredningar 

Rebecca Härd redogjorde för det planerade innehållet i kommande 

miljökonsekvensbeskrivning (MKB) samt för planerade utredningar, se bifogad 

presentation, punkt 9, Bilaga 1. 

Länsstyrelsen frågade om påverkan på andra objekt förutom brunnar kommer 

beskrivas. Sven Celander meddelade att det kommer beskrivas under kapitlet 

om sättningar. 

Länsstyrelsen frågade om mängder av bortpumpat vatten kommer kvantifieras i 

ansökan och om utsläpp av vatten i driftskede enbart utgörs av bortpumpat 

grundvatten. Sven Celander bekräftade att mängder vatten kommer kvantifieras 

och att det i driftskede sker utsläpp av uppumpat grundvatten. 

8. Beskrivning av fortsatt samråd 
Rebecca Härd redogjorde för samrådsprocessen, vilka myndigheter som fått 

skriftligt utskick och hur det fortsatta samrådet kommer ske, se bifogad 

presentation, punkt 10, Bilaga 1. 

Miljöförvaltningen uppgav att en ny förvaltning har bildats, 

Stadsmiljöförvaltningen, med uppdrag att bevaka miljön. Lisa Bülow uppgav att 

Gryaab skickat samrådsunderlaget till Göteborgs Stad som med fördel kan 

skicka vidare underlaget till berörda förvaltningar.  

9. Övriga frågor 
Länsstyrelsen tydliggjorde att länsstyrelsen önskar bedömning av påverkan på 

Rya skog utifrån den rapport som kommer skickas över avseende påverkan på 

fåglar och naturliv i naturreservat.  

Länsstyrelsen önskar också en bedömning avseende vandrande fisk på grund 

av utsläpp till recipient eftersom fisken vandrar förbi utsläppspunkten. 

Länsstyrelsen önskar även en bedömning av påverkan på Natura 2000. Det 

som efterfrågas är en bedömning, även om resultatet är att det inte blir någon 

påverkan.  

Länsstyrelsen frågade om det skett egna provtagningar av mark och vatten och 

om det finns någon inventering av vad som tidigare funnits på platsen, innan 

Ryaverket byggdes. Sven Celander förtydligade att det skett egen provtagning 

av vatten. Karl-Emil Videbris uppgav att Gryaab kommer sammanställa de 

undersökningar som gjorts när Gryaab tidigare grävt ledningar eller liknande 

samt att det är möjligt att inventera vad som tidigare funnits på platsen. Malin 

Wikström uppgav att Gryaab kommer gå igenom befintligt underlag och förklara 

varför det inte bedöms motiverat med ytterligare provtagning eller dylikt. 

Länsstyrelsen tydliggjorde att det som efterfrågas är en inventering av vad som 

funnits på platsen tidigare och vilka föroreningar det kan ha gett upphov till som 

en grund för bedömning, främst kopplat till grundvatten.  

Länsstyrelsen uppgav att de önskar en redogörelse för sammansättningen av, 

och innehåll i länshållningsvattnet i olika faser.  

Fråga uppkom om lukt kan uppstå från arbeten kopplade till 

inloppspumpstationen. Lisa Bülow förtydligade att det inte kommer uppstå 

någon lukt, möjligtvis mycket lite i samband med sprängning. Rebecca Härd 
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frågade om Länsstyrelsen önskade förtydligande om detta i MKB. Malin 

Wikström tillade att det är möjligt att skilja på vad som tas med i utredningarna 

och vad som kan skrivas av redan i samrådsredogörelsen med en motivering 

härför. Representanter från länsstyrelsen uppgav att det viktiga är att visa att 

frågorna bedömts och hur.   

Länsstyrelsen uppgav att en bedömning avseende miljökvalitetsnormerna för 

luft och vatten önskas. 

Diskussion fördes om risker kopplat till Gryaabs egna anläggningar då 

sprängning kommer ske nära byggnader med glas, bassänger med mera. Jan 

Karlsson och Malin Wikström förtydligade att det inte går att spränga på ett 

sådant sätt att något påverkas inom arbetsområdet och att det därmed inte går 

att spränga så att det uppstår påverkan på övrig omgivning. 

Länsstyrelsen lyfte att kvaliteten på utgående vatten behöver beskrivas med 

halter och att det inte är tillräckligt att i ansökan ange att vattnet ska vara 

”tillräckligt rent”.  

Länsstyrelsen lyfte att en masshanteringsplan behöver tas fram som beskriver 

mottagare av bergmassorna. 

Länsstyrelsen frågade hur stor risken är för att skyddsinfiltration behövs. Sven 

Celander uppgav att risken bedöms vara liten då beräkningarna varit 

konservativa men att Gryaab tagit höjd för skyddsinfiltration och att infiltration i 

sådana fall sker till undre magasin. 

Malin Wikström lyfte att av 13 000 direktutskick med inbjudan till samråd har en 

mycket liten andel återsänts till Gryaab. Den preliminära bedömningen är att det 

är en försvinnande liten andel som återsänts samt att annonsering har gjorts 

varför Gryaab bedömer att inga vidare efterforskningar bör krävas. 

Länsstyrelsen uppgav att de kommer ta med sig frågan och återkoppla 

Länsstyrelsens syn till Gryaab.   

Fråga uppkom varför övriga ägarkommuner inte är samrådsparter och varför 

inbjudan till samråd inte annonserats i lokala tidningar i dessa kommuner. Sven 

Celander och Malin Wikström förtydligade att arbetena kopplade till 

inloppspumpstationen bara gäller detta avgränsade område och därmed inte 

berör övriga ägarkommuner. Malin Wikström tillade att det finns möjlighet att ta 

del av projektet via Gryaabs hemsida men att Gryaab vad gäller genomförande 

av samrådet förhåller sig till de juridiska kraven för tillståndsprövningen. 

Därefter avslutade Jan Karlsson mötet.  

 
Vid minnesanteckningen 

 

 

 

 

Lisa Bülow 

 

 


